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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ  
Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku ZHMP 

konaného dne 13. 12. 2012 
 

Zasedání se uskutečnilo v zasedací místnosti č. 349 Nové radnice v Praze 1,  
Mariánské nám. 2 od 8.00 hod. 
Přítomni: viz prezenční listina (příloha) 

P r o g r a m :  
1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání dne 21. 11. 2012 
3. Koncepce návrhů řešení problematiky bezdomovectví v Praze v letech 2013 – 

2020 
4. Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb na území hlavního města Prahy na 

období 2013 – 2015 
5. Termíny jednání na rok 2013 
6. Různé 

Jednání výboru zahájil v 8.05 hod. předseda výboru M. Dlouhý, přítomno 6 členů. Výbor je 
usnášeníschopný. 

Jednání byli přítomni paní Menšíková a Kučírková – Oborový svaz zdravotnictví a sociální 
péče ČR, pan Kašpárek – Fox Servis. 

ad 1) Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
Schválení programu bez námitek. 

Hlasování v 8.07 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

Ověřovatelem zápisu byl navržen O. Počarovský. 

Hlasování v 8.08 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 2) Schválení zápisu z jednání dne 21. 11. 2012 
Schválení zápisů bez námitek. 

Hlasování v 8.09 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 3) Koncepce návrhů řešení problematiky bezdomovectví v Praze  
          v letech 2013 – 2020 
Materiál byl členům rozeslán e-mailem v předstihu. Podrobné informace o tvorbě 
předloženého nového koncepčního materiálu podal pracovník odboru ZSP MHMP 
T. Klinecký, jeden z autorů. Více než rok pracovala skupina odborníků i zástupců 
samosprávy na vyhodnocení stávající situace a formulaci možných cest k jejímu zlepšení. 
Základní strategií nové úpravy je snižování zjevného bezdomovectví s využitím stávající 
legislativy, stávajících služeb, včetně příspěvkové organizace Centrum sociálních služeb 
Praha (CSSP), a s nezbytnou participací jednotlivých městských částí. Optimální navržená 
řešení, která zahrnují jak preventivní aktivity, tak sociální a zdravotní služby specifické pro 
danou cílovou skupinu, návazné služby pro reintegraci a také vzdělávací programy pro 
pracovníky veřejné správy, jsou poměrně finančně nákladná. Novou filosofií koncepce je tzv. 
distribuční spravedlnost, kdy městské části (MČ) musí akceptovat určitý počet služeb pro 
osoby bez přístřeší a osoby závislé. Předpokládá se též zřízení dalšího zdravotnického 
zařízení – ambulance praktického lékaře. Dobré medializaci záměru města by měla 
napomoci činnost CSSP. 
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M. Dlouhý se zeptal, jak na tato opatření reagují MČ. Riziko stále vidí v tom, že každá MČ 
bude řešit jen něco a zbývající problémy bude chtít přesunout za své hranice.  

T. Klinecký sdělil, že je připraven model pro rozdělení služeb mimo jiné podle výskytu 
bezdomovců a počtu obyvatel MČ a že již nyní některé MČ zřizují terénní služby pro 
bezdomovce. Náměstek Kabický navíc usiluje o vytvoření jakéhosi záchranného fondu pro 
MČ. 

Z. Bonhomme Hankeová vidí problém i v nastavení sociálního bydlení – startovacích 
a ústupových bytů. Oceňuje, že je materiál postaven na demokratických principech a nejde 
v něm o řešení problematiky bezdomovectví represí. 

M. Semelová za stěžejní považuje zejména prevenci pádu do bezdomovectví, ale vzhledem 
k ekonomickým prognózám se obává vzestupu počtu těchto osob. 

Diskuse se v závěru zaměřila na aktuální situaci – mrazivé zimní období – a její řešení. 

O. Počarovský se domnívá, že Praha zase reaguje pozdě, že je vše ponecháno na vlastní 
aktivitě NNO a soukromého sektoru (viz pronajmutí ubytovny na zimní období). M. Semelová 
zdůraznila, že by se mělo více řešit, proč bezdomovci nechtějí do denních center 
a nevyužívají existující služby. O. Počarovský se domnívá, že na území HMP chybí nabídka 
služeb pro osoby s duálními diagnózami. 

T. Klinecký informoval, že od 1. 12. 2012 funguje režim mimořádných opatření, loď Hermes 
funguje i jako denní centrum, organizace Naděje, o.s., se domluvila s podnikatelem na 
zřízení ubytovny, snížil se práh vstupu do služeb zrušením poplatků i vyšší tolerancí ke stavu 
osoby žádající o službu. Přesto služby mají určitý režim, kterému se někteří jedinci nechtějí 
podrobit (např. v důsledku vyššího stupně závislosti či v důsledku psychické alterace).  

V závěru diskuse O. Počarovský vysoce ocenil systematickou práci T. Klineckého na 
přípravě koncepce. 

Usnesení: 

VZSB ZHMP schvaluje Koncepci návrhů řešení problematiky bezdomovectví v Praze 
v letech 2013 – 2020 a doporučuje ji předložit k projednání Radě HMP. 

Hlasování v 8.27 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

ad 4) Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb na území hlavního města Prahy  
          na období 2013 – 2015 (SPRSS) 
Materiál, který se skládá ze dvou částí – střednědobý plán sociálních služeb a příloha 
střednědobého plánu sociálních služeb -, byl členům výboru rozeslán v předstihu. Obsah 
plánu rozvoje sociálních služeb upravuje zákon č. 108/2006 Sb., o sociálních službách. 
Povinnost kraje tvořit SPRSS (včetně některých parametrů) vyplývá také z uvedeného 
zákona. 

Pracovník odboru ZSP MHMP T. Klinecký uvedl, že se dokument připravoval 2 roky za 
pomoci expertů, pracovních skupin, dočasných pracovních skupin i pracovníků MHMP. 
Pracovní skupiny pracovaly podle určených cílových skupin a výstupy, včetně samotných 
dokumentů, jsou k dispozici na Portálu pro sociální oblast města Prahy na adrese: 
http://socialni.praha.eu/jnp/cz/komunitni_planovani/index.html. 

SPRSS je strategickým dokumentem HMP v oblasti poskytování sociálních služeb, 
vytvořeným na základě principů, které vycházejí ze strategií nadnárodní, národní, krajské 
a obecní úrovně. Strategickým dokumentem HMP střednědobého charakteru, který je 
založen na základních trendech a odhadech demografického vývoje v dlouhodobější 
perspektivě, a je jedním z významných praktických nástrojů řízení sociální politiky na úrovni 
města. Jeho účelem je vytvoření finančně udržitelné funkční sítě sociálních služeb, která 
reaguje na potřeby osob, kterým jsou sociální služby určeny.  

http://socialni.praha.eu/jnp/cz/komunitni_planovani/index.html�
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T. Klinecký dále uvedl, že je materiál připraven finančně konzervativně s předpokladem, že 
od roku 2014, jak předpokládá zákon, bude kraj financovat své služby sám. 

O. Počarovský upozornil na problematiku financování adiktologických služeb, v Praze je 
financování oddělené, jak tedy budou financovány sociální adiktologické služby. 

T. Klinecký sdělil, že část adiktologických služby (kontaktní centra, terénní programy) jsou 
navrhovány a financovány jako registrované sociální služby (krajské návrhy v programu A 
MPSV), navíc je dokument otevřený – předpokládá nutnost aktualizace, především ve věci 
financování sociálních služeb. Výbor bude dostávat pravidelné zprávy o jeho implementaci. 

M. Semelová požaduje, aby kluby byly informovány o činnosti pracovních skupin nebo aby 
se jejich zástupci mohli práce zúčastnit.  

T. Klinecký sdělil, že při tvorbě strategických materiálů je funkční velikost pracovní skupiny 
max. 5 – 6 členů, více bývá spíše ke škodě věci. 

Usnesení: 

VZSB ZHMP schvaluje Střednědobý plán rozvoje sociálních služeb na území hlavního města 
Prahy na období 2013 – 2015 a doporučuje jej předložit k projednání Radě HMP 
a Zastupitelstvu HMP. 

Hlasování v 8.45 hod., přítomno 6 členů, pro hlasovalo 6 členů. 

Paní Menšíková požádala o adresu, kde jsou zveřejněny podklady a dokumenty k plánování 
sociálních služeb. Výše uvedená adresa na Portál pro sociální oblast města Prahy jí byla 
neprodleně zaslána e-mailem. 

ad 5) Termíny jednání na rok 2013 
M. Dlouhý informoval členy o spuštění rezervačního systému pro jednání výborů, kde 
přednost dostaly povinně zřizované výbory. Obvyklý termín je částečně blokován. 
Po konzultaci s přítomnými bylo rozhodnuto, že bude ponechána středa jako jednací den – 
15 – 17 hodin – s tím, že jednání bude 1 nebo 2 týdny před zasedáním Zastupitelstva HMP. 
M. Dlouhý co nejdříve upřesní rezervaci a po zajištění jednacích místností bude 
harmonogram dopracován a členové výboru budou informováni. 

Výbor bere informaci na vědomí. 
Harmonogram je přílohou č. 1 zápisu, členům byl rozeslán e-mailem dne 13. 12. 2012. 

ad 6) Různé 
 
Nebyly předloženy žádné materiály k projednání. 
 
Jednání bylo ukončeno v 8.50 hodin. 
 
 
 
  .............................................  
 Martin Dlouhý 
 předseda VZSP ZHMP 
 
 
 
 
  ..............................................   .............................................  
 Ondřej Počarovský Martin Ježek 
 člen VZSP ZHMP tajemník VZSP ZHMP 



Příloha č. 1 zápisu VZSB ZHMP ze dne 13. 12. 2012 

 

Přehled termínů jednání na 1. pololetí 2013  
 
V 1. pololetí roku 2013 bude jednání Výboru pro zdravotnictví, sociální a bytovou politiku 
ZHMP ve středu od 15.00 do 17.00 v budově Nové radnice, Praha 1, Mariánské nám. 2. 
 
 
Leden:  23/1 místnost č. 349 
 
Únor:  20/2 místnost č. 349 
 
Březen:  6/3 místnost č. 430 
  
Duben:  17/4 místnost č. 135 
  
Květen:  15/5 místnost č. 135 
  
Červen:  12/6 místnost č. 135 


	Přehled termínů jednání na 1. pololetí 2013



